



# ပအိုဝ်းစွိုးခွိုင်း ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ

Pa-O National Federal Council (PNFC)



## ပအိုဝ်းဒေသကို စပ်ဆိုခြင်းတောင်းအခေးအနေအလ၊ အွဉ်းဟွန်ထေထန်းချက်

အွဉ်းဟွန်ထေထန်းချက်(၀၁/၂၀၂၄)

၁။ ပအိုဝ်းစွိုးခွိုင်းဖက်ဒရယ်ကောင်စီ PNFC နှင့် “လွိုင်သွယ်ကလေးအုပ်ဒါး ကားကွယ်ရဲးကောင်းအီ နီသွဉ်းသီးနမ်း တောင်း နီသွဉ်းသီးပအိုဝ်းခမ်းသားအပါအဝင်၊ ခမ်းရင်၊သားလို၊မျိုးပေါင်၊စုမ်းခမ်းသားဖိုင်းယို ပအိုဝ်းစွိုးခွိုင်း အချင်၊ချင်၊တယောင်၊ ခမ်းရင်၊သားအချင်၊ချင်၊အခါးတယောင်၊ ခုမ်စူခြင်းထွာအီဒါး ပဋိပက္ခမျိုးယို အတတ် နှိုင်း သွတ်၊သျှောင်၊သွေ့တော့၊ နေးတောင်းညိမ်းချုံ့မုအနယ်၊တင် ခြံ၊ထူးထိုမ်းလွေ၊အဖြေ၊ အတတ်နှိုင်းသွတ်၊ အဝ်း ကျင်၊ သင်၊လွေ၊နပ်၊သွေ့” ကရို၊ဒါးမူယို ချမတ်အဝ်းကျင်၊သင်၊လွေ၊နပ်၊သွေ့။ ပအိုဝ်းအွဉ်ငါ ခေါင်းဆောင်သီး အခါး လို၊သီးအရန်းဖွိုးထို၊အရေ၊တောင်း၊ စွိုးခွိုင်း၊ရေ၊အယူးဝါးဒ တဗွိုန်ပီတဝ်းဝင်၊အလောင်းယို အသောင်ရင်၊ ပယောဂ ခွယ်၊သွီး(သပ်လျှို)မုဖိုင်းတင် ပအိုဝ်းအချင်၊ချင်၊အခါး ကျားအနင်းပေါင်၊ (၁၁) နင်း သွီးရီးခွိုင်းဗား ခါးကရစ်ဒါးအတိတ်သမင်၊လီ၊ယို ထူးသွေ့သွဉ်ခန်းတော့၊ ချမတ်လွေ၊ဗားမူနင်းကီယိုသွေ့။ စွဲမန်းစွိုးနပ်၊ ပအိုဝ်း အချင်၊ချင်၊အခါး ဖေးကထွာပဋိပက္ခဖိုင်းတင် နေးအနယ်၊မျိုးစုမ်းတော့၊ (သပ်လျှို) ဆွားသော့၊ယားသွေ့၊ လွေ၊နပ်၊ သွေ့။ ကောင်နပ်၊မ၊ ပအိုဝ်းဗွေးရဟန်၊သံဃားသီးတောင်း၊ ပအိုဝ်းခမ်းသားမွိုးဖါသီးကားကအဝ်း အွဉ်ဝင်၊ ရဲးကောင်းကားကွယ်လွေ၊ဖေးသော့နပ်၊ လျှောက်လဝ်းလွေ၊ဗားနပ်၊သွေ့။

၂။ ၁၉၇၆ ဗားနင်း လုံးဒါညီးလားခံကို “ လွိုင်ဆန်တိုက်၊ဖြင်လွေ၊ စွဲ၊အားဏားသျှင်စနစ်တောင်း မဟားလို၊မျိုး တန်ဝါးဒ”အပါအဝင်၊ ချမတ်လွေ၊သွေ့ တေးလန်း(အော့၊ဝန်ရေ) မူဖိုင်းတော့၊ ဖွဲဗူးလွေ၊ ပအိုဝ်းစွိုးခွိုင်းအစွိုးချက် PNO တောင်း၊ ပအိုဝ်းစွိုးခွိုင်းတပ်မတော်၊ PNA နင်းနပ်၊သွေ့။ PNO/PNA နှင့် ဆွန်စူတောင်း၊ KNU စောက်၊စွိုးခွိုင်း အစွိုးအဗူးတောင်း၊ KNPP စောက်၊တနား၊ စွိုးခွိုင်းထင်းထိုရေ၊ပါတီအပါ ဘဝဗွိုန်ဖူးဝေးခမ်းရင်သားသီးဖိုင်းတင် ပါဝင်၊လွေ၊ငီ၊ဖို စွိုးခွိုင်းဒီမိုကရေစီတပ်ပေါင်၊စုမ်းကိုနပ်၊ သမင်၊အစဉ်းဆက်ဟတ်အဝ်းခါးနပ်၊သွေ့။ စွဲ၊မန်းစွိုးသီး လိန်းလဲဉ်သွေ့၊ကိုင်မုဖိုင်းတောင်း၊ တောက်ချ၊ဖေးနှိုင်းနှုန်းအားဖိုင်းတင် အဝ်းတေးလန်းရေ၊အစွိုးအဗူးတော့၊ လွှောက်၊လွေ၊ဗားစွဲ၊အားဏားသျှင်အလို၊ ခုမ်မားလွေ၊ဗား ခမ်းသားစွဲ(အသွင်ပြောင်း) ပြောင်ထို၊ဗားနင်းနပ်၊ သွေ့။ ကောင်နပ်၊မ၊ ဆွန်စူသွေ့တောင်း၊ မန်းအပါအဝင်၊ ခမ်းကောင်ခမ်းဒေါမ် ဒေးသအဒဝ်းဒဝ်းကိုကအဝ်းဒါး ခမ်းရင်၊သားလိုမျိုးပေါင်၊စုမ်းတော့၊ ပါဝင်၊ခွိုင်းချာယင်းသော့၊ “လွိုင်ဆန်တိုက်ဖြင်လွေ၊ စွဲ၊အားဏားသျှင်စနစ် တောင်း၊ မဟားလို၊မျိုးတန်ဝါးဒ၊ တဲးထောင်းလွေ၊ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီခမ်းခြွဉ်းဗူး” ခမ်းသားတေးလန်းရေ၊ (အော့၊ဝန်ရေ)တန်ယို ကရို၊နပ်၊ ဒေါ့၊လောင်းလွေ၊ဗားနပ်၊သွေ့။

၃။ PNO နာယကတန် ဖြားတန်အောင်ခမ်းထီ ထူးတားဝွန်း သဘားပတိခင်းလမ်း အွဉ်ကတူးမာ,လွေ,ဒါး “**မာ,ကောင်းခြံ,ထူး နိုင်ငံရေး,ဆွေ,နွေ,ပွယ်**,(၂၀၁၆) ခိန်း PNO/PNA,PNLO/PNLA ပအိုဝ်းလိတ်ယေန်းအစွဲ, အပါအဝင်; ပအိုဝ်းရပ်သားဖွဲ့,အစွဲ,အဗူးတောင်း; ပအိုဝ်းဒေသအဒဝ်ဒဝ်ကအဝ်ဒါး နမ်းခြောင်,တန်သီးဖိုင်း ထင်းလွဉ်သွူတော့, ဖွဲ့ဗူးလ,လွေ,နွေ, ပအိုဝ်းတစွဲ,ခွဲ,လမ်းဆင်းရာ, စွဲ,ခွဲ,အရန်း နိုင်ငံရေး,ဆွေ,နွေ,ပွယ်, မာ,ထွာရေ,ကော့မတီးနပ်,သွူ။ အဝ်းနပ်,မတရန်း ၂၀၁၇ ဗားနင်း **မာ,လွေ,နွေ,စွဉ်း ပအိုဝ်းလို့,မျို,အလွောက်, စွဲ,ခွဲ,အရန်း နိုင်ငံရေး,ဆွေ,နွေ,ပွယ်**,တင် ယိုင်းနွေ,လွေ,စွဉ်းအထိုသွတ်,သွတ်, ပအိုဝ်းစွဲ,ခွဲ,သွဲ; ဗော့,လွောင်းဗူးရေ,အလံးတောင်းနပ်,သွူ။ အခေခံးသွူတောင်း ကလ,ထွူလဲင်းဒါး သွဲ;ဗော့,လွောင်းဗူးရေ,ယို ပအိုဝ်းအချင်,ချင်,အခါး ပဋိပက္ခဖေးကထွာထင်းမွိုန်းနပ်, PNO အနေ ခုမ်,မာ,ဆောင်းရွက်ကူဖေးသွော့နပ်, ဒေါ့,လောင်းလွေ,ဗားနပ်,သွူ။

၄။ ပအိုဝ်းဒေသအကို ကောပ်တလို့ဆန်နွေ,တဝ်း စွဲ,ကောင်စီသီး ထာ,တရာ,တဝ်းအမိန်းတင် မာ,လွေ,ဗားဒါး လို့ဆန်လို့,ထုထာ,မာ, စွဲ,သား၊ ယယ်,တောင်း ခမ်းသားစွဲ,သီးဖိုင်းအနေ ယုမ်းယုမ်းအံးအံး နွဲ,ကျူးအိုင်ခန်းသွော့ ခမ်းသားသအင်ကို ပြောင်,အဖွဲ့,တော့, အိုင်ခိုးသွော့,ခန်းကရို,နပ်,လဲ ဒေါ့,လောင်းလွေ,ဗားနပ်,သွူ။

၅။ ခုမ်သဲဉ်းခါ,ဒါးမူ **ခမ်းသားယိုနပ်, ထွာအမွိုး၊ ခမ်းသားယိုနပ်,ထွာအမါ** တေးလန်းရေ,(အော့,ဝန်ရေ,) အစွဲ,ခွဲ, သီးဖိုင်းအနေလဲ စွဲ,အားဏားသျှင်းတောင်း ဝွေ,သီးသွေ,ခွေ,ဖိုင်း ကဖျင်ဆင်းလွေ,ဒါး “လို့ဆန်လို့,ထုအရေ,” တခွဲအကို ဖေးကနွဲ,သော့,ဗားမွိုန်းအတား အထူးအွဉ်းသတိ ခုမ်မာ,ဆောင်းရွက်ဒုားသွော့,တောင်း ပြောင်,ဖွဲ့, ကလွဉ်ခိုးသွော့,ဒါးလို့,သီးယိုလဲ ကျင်,ဝတ်စီ,ကန်,အလွောက်, ကျို,ဆုမ်းသွို,သွို,သွင်းသွင်းသွော့,အကျောင်,လဲ ဒေါ့,လောင်းလွေ,ဗားသွူ။

၆။ ပအိုဝ်းစွဲ,ခွဲ, ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ PNFC နပ်, PNLO သီး ကထေထန်းသေ,ခါ,ဒါး (၁/၂၀၂၄) ကို “**စွဲ,အားဏား သျှင်းစနစ်ချက်ညီမ်,ထွူ ခမ်းသားလို့,ထုတရပ်လမ်း ကကော့,မောင်,မဲဉ်လ,ဒါး ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီစနစ်ယို ဖေးကဖေးနွေ,စွဉ်းအသွတ်, အီးနွဲ,ပါဝင်ဒီ, ဘဝစွိုန်ဗူးဝေးမဟာမိတ်သီး**” ကဖေးနယ်ခါ,ဒါးအချက်ယို ထွူး ထွူးတွမ်တွမ် ထောက်ခံးကျို,ဆုမ်းသွူတော့, တောင်း PNLO/PNLA ဆွန်,စူအီးခုမ်မာ,လွေ,ဒုားအကျောင်, ထေထန်း ကေးညားလွေ,ဗားနင်းယိုသွူ။

ပအိုဝ်းစွဲ,ခွဲ,ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ PNFC

- ကော့ဇာ,သက္ကရာဇ် - ၁၃၅၈ ဗားနင်း၊ ဒဲဉ်ကံလောင်း(၂) နီ။
- ခရစ်နင်း - ၂၀၂၄ ဗားနင်း၊ ဇန်နဝါရီလာ (၂၇) နီ။
- သွပ်ဆွိုက်တား - ခွန်ဝါး (+66929840656)၊ ခွန်ဝေထူး (+959448238014)